
Referat 
 
Lokalbestyrelsesmøde – mandag den 14. februar kl. 9.00 – i køkkenet på Fredenshjem 
 
Deltagere. Bestyrelse og suppleanter 
 
Afbud. DvQ 
 
1. 
Velkomst 
 
LJ sørger for lokalet – 3 kander kaffe og 1 the + service – alt som det plejer 
KP klare det spiselige – gerne flest skagensstykker 
HW den livsnødvendige medicin 
Beslutning/kommentarer 
Alt var Bare OK 
 
 
2. 
Udestående punkter fra referat af 1. november og koordinatormøde 15. november 
 
FL har ikke fundet udestående punkter fra ovennævnte møder – er der andre der har det 
Beslutning/kommentarer 
Ingen Kommentarer 
 
 
3. 

Siden sidst – Hvem kan huske det – det var 1. november        
 
Landsbestyrelsen 
 
Vi er godt 920.000 medlemmer og 20.400 frivillige på landsplan – vi sluttede året på 910.000 og 
havde budgetteret med 915.000 – men vi er kommet stærkt igen 
Der har allerede været 2 hvervekampagner 
Beslutning/kommentarer 
Taget til efterretning 
 
Landsbestyrelsen har udsendt referat fra deres januar møde. Kan for interesserede læses i sin 
helhed på hjemmesiden 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Der er blevet lavet et diplom til ”Årets frivillige”, som mulighed for at hædre en lokal ildsjæl – er 
det noget vi skal tage op igen – evt. i samarbejde med Danske Bank 
Vi skal ikke på mødet nævne emner – de skal sendes til mig, så vi ikke præger hinanden 



Skal vi gøre det 
Beslutning/kommentarer 
Ja vi vælger ”Årets frivillige” – Vi har fået tilsagn om 1.000 kr. fra Danske Bank – FL klarer det 
fornødne 
 
Der har været en frivilligundersøgelse som viser at 6% af vores frivillige er utilfredse og samtidig 
har vi også under corona mistet frivillige – det gælder heldigvis ikke i Brørup. Landsbestyrelsen vil 
bearbejde og præsentere materialet til strategi/dialogmødet den 21. februar og så indarbejde det i 
den fremtidige strategi 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Der har også været en formandsundersøgelse, som 76% af formændene har svaret på – jeg er en 
af dem. Besvarelser vil også indgå i strategiarbejdet 23-27 og vi får mulighed for at drøfte 
resultatet den 21. februar og igen til dialogmødet i maj 
Min konklusion er generel tilfredshed  med det lokale - samarbejdet i bestyrelsen, samarbejde 
med Kbh. mm – det er kun tidsforbruget der halter et ærligt gennemsnitsforbrug af timer på 18 -
22/uge – KoU er blevet bedre og meget mere konstruktivt, men der mangler stadig noget 
tidsforbruget er meget varierende men i snit 3-5 timer/uge 
Beslutning/kommentarer 
Der var en konstruktiv debat – FL skal i sine timer huske at medregne Ingers timer – Dorte skal 
selvfølgelig ikke være til rådighed fra tilmeldinger 24-7. fra næste program skal vi have en 
”ældresags telefon” med eget nr. som kun er åben i kontortid, og som kan overdrages i ferier 
mm. – men husk tilmeldingslister skal følge med mm. 
 
Frivilligportalens nyhedsbreve 
 
Generelt bør alle i bestyrelsen gennemse Frivilligportalens nyhedsbrev 
Beslutning/kommentarer 
Larmende tavshed 
 
17. november – Vi har fået en frivilligshop, hvor alle ledende frivillige kan købe – det er en afløser 
for de gamle bestillingssedler 
Der var også en opfordring til at søge 2. runde for sårbare ældre – vi søgte og fik 65.000 kr 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
24. november – der var en skabelon til et læserbrev, vedr opfordring til kommunen om 
samarbejde – jeg satte et læserbrev i JV, efteraftale med de andre lokalformænd – vi har som nok 
ventet ikke fået respons fra Kommunen 
Beslutning/kommentarer 
Ingen kommentarer 
 
22. december – meget spændende, som dem der ikke har set det, opfordres til – det er vedhæftet 
dagsordenen 



Beslutning/kommentarer 
Ingen kommentarer 
 
5. januar – Ældre Sagens holdning til Mettes nytårstale – den vedhæfter jeg også 
Beslutning/kommentarer 
 
ÆS generelt 
 
Referat fra Delegeret forsamlingen – vedhæftes til orientering 
Beslutning/kommentarer 
Referatet kunne ikke åbnes – men FL behøver ikke udsende på ny 
 
FL deltager i strategi/dialogmøde 21. februar – næstformand er også inviteret? 
Beslutning/kommentarer 
MH tilmeldes – FL sender bilag 
 
Dialogmøde i maj – FL deltager, næstformand er også inviteret? 
Beslutning/kommentarer 
MH tilmeldes – FL finder dato mm. 
 
Vi har søgt og fået bevilget 10.000 kr. til ”spis sammen i uge 17” – Tarteletspisning 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Kommunen 
 
FL har  i november haft et uofficielt møde med Gitte Fallentin  vedr. ”Glad Motion” – vi holder et 
mere officielt møde med FL, JEI – Gitte Fallentin og kommunens demenskonsulenter.  
Referat kommer på vores møde 
Beslutning/kommentarer 
Taget til efterretning 
 
FL har holdt møde med Bodil Stål vedr. kommunens ændrede indkøbsordning for visiterede 
borgere - referat udsendt – vi har ikke hørt fra forvaltningen om vi skal i dialog 
Beslutning/kommentarer 
Taget til efterretning 
 
Fl har skrevet til Bo Smidt, da han ikke mere er leder af Lundtoft, men overgået til andet job i 
Kommunen – Bo har kontaktet den nye ansvarlige vedr. vores arrangement 10. april på Lundtoft. 
Vi afventer svar, 
Beslutning/kommentarer 
OK med de daglige ledere fra hhv. Lundtoft og Hjemmepleje 
FL sender ny tekst til LJ 
 
Vi er blevet kontaktet af Majken Krüger, fra Kommunen vedr. ”En Trafikcafe for seniorer” 



FL synes det lyder spændende – hvad med jer – vedhæftes 
Beslutning/kommentarer 
Først KOU – ellers gør vi det selv 
 
KoU 
 
Mødet i januar blev aflyst 
 
Møde den 21. januar er flyttet til 28. januar – de lokale kasserere er inviteret 
Vi skal bl.a, debattere detaljeringsgrad for tilbagemelding til kommunen vedr. forbrug af §18 
midler, jeg har fået en vag tilbagemelding fra kommunen vedr. detaljeringsgraden, så vi må selv 
lave de kriterier – som sikrer os mest muligt i fremtidige bevillinger  
Beslutning/kommentarer 
HW/FL laver oplæg til mødet med kasserere 
  
Vi skal også debattere de andres holdning til ”Trafikcafe for seniorer” 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Vi skal også debattere fremtidig betaling af KoU møder – hidtil har værten betalt, dog ikke 
nytårskur – Fremover skal KoU betale – da udgifterne er meget uens 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Lokalt 
 
Vi har foreslået Handelstandsforeningen at de frivillige der satte Flag op generelt kunne overgå til 
ÆS – da Handelsstandsforeningen ikke har nogle penge – de har haft det oppe på deres 
generalforsamling – men umiddelbart vil de gerne have ejerskab over Flagalleen og også 
Julebelysningen 
Rene fra Super Brugsen har skrevet til mig om ÆS ville hjælpe med at sælge mærkater ” Vi støtter 
Julebelysningen” 
Jeg har ikke sagt nej – men skrevet at jeg personligt synes det er forkert. 

1. Ældre Sagen har støttet op på flere fronter 
2. Julebelysningen er sjusket opsat – og stjernen i midten mangler 
3. Sæt gang i arbejdet med at forøge søjlerne – så der bliver plads til stjernerne 
4. Lav vedtægterne om for Handelstandsforeningen, så det bliver til en Borger- og 

Handelstandsforening og måske endda sammen med Håndværkerforeningen – så kunne 
flere betale kontingent og på den måde skaffe midler 

Jeg har ikke hørt fra Rene siden 
Beslutning/kommentarer 
Ingen kommentarer 
 
 
4. 



Nyt fra Bestyrelsen 
 
I må godt nok have meget på hjerte – så jeg vil bede om jeres indlæg som word-fil 
Senest mandag den 14. – meget gerne før 
 
PW 
Beslutning/kommentarer 
Vi er 136 frivillige 
 
KP 
Beslutning/kommentarer 
Vi er 1212 medlemmer – 17 nye siden 1/12 - 21 
 
MH 
Generationsmøder: 
Skolen har oplyst, at vi må starte med at læse i klasserne i uge 8. 
Jeg har lavet læsekalender for resten af skoleåret. 
 
Vågere: 
Mona Toksvig skulle torsdag besøge ny våger i Brørup. 
 
Demens: 
Vi er inviteret til temadag i Rødding den 22/2-22 
 
Glad motion: 
Var inviteret til juleafslutning i Glad Motion for pårørende. 
Fik invitationen om morgenen, og var desværre forhindret. 
Jeg vil besøge dem snarest. 
Beslutning/kommentarer 
Taget til efterretning 
 
KM 
Beslutning/kommentarer 
Der er blevet holdt et vellykket møde for ÆS frivillige på Lundtoft 
KM har deltaget på kursus for nye frivlllige – ikke det store udbytte 
 
LJ 
Beslutning/kommentarer 
Ingen nyheder 
 
HW 
Beslutning/kommentarer 
4 frivillige tilmeldt kursus  - de er på venteliste – HW efterlyser et nyt kursus 
 
JB  



Beslutning/kommentarer 
Ingen nyheder 
 
DvQ 
Beslutning/kommentarer 
Orientering om status på tilmeldinger 
 
 
5. 
Økonomi 
 
Regnskab for 2021 er udsendt, FL vil gerne have det opdelt overskud Brørup, KoU 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Budget for januar er udsendt 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Gennemgang af revideret budget, som er udsendt tidligere og godkendt 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
6. 
Forslag til kommende bestyrelse og koordinatorer 
 
Vi er pressede, hvis vi ikke skal skære i bestyrelsen eller risikere at gå til årsmøde og bede om 
forslag til de manglende pladser/funktioner – og hvad det kan medføre 
Så kom med realistiske forslag 
Beslutning/kommentarer 
Kamma tager en kontakt – og orienterer HW – derefter orienteres FL 
 
 
7. 
Samarbejde 
 
Intet nyt fra FL – er der andre der byder ind 
Beslutning/kommentarer 
NEJ 
 
 
8. 
Ældrepolitik 
 



Er der nogen der har nået på hjerte 
Beslutning/kommentarer 
NEJ 
 
 
9. 
Evaluering af arrangementer 
 
7. november – Brunch 
Beslutning/kommentarer 
Super 
 
15. november – møde med koordinatorer 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
21, november – Vinsmagning 
Beslutning/kommentarer 
Godt møde 
 
05. december – julefrokost 
Beslutning/kommentarer 
Superfin mad – lidt manglende styring af mad og tid 
 
15. december – Lillelunds julemuseum 
Beslutning/kommentarer 
Godt koldt arrangement 
 
06. februar – Søgården – Nils-Peter og Tage 
Beslutning/kommentarer 
Supergodt 
 
 
10. 
Kommende arrangementer 
 
Onsdag den 16. februar – Lille Veum   - aflyst 
Beslutning/kommentarer 
OK- DvQ meddeler til dem der tilmelder sig 
 
Søndag den 20. februar – Stakkels Far 
Tovholder LJ 
FL forventer 80 deltagere 
Så mon ikke lidt mere personale – med lidt rutine 
Forslag fastelavnsboller i stedet for wienerstang + boller med smør (diabetes)  



KM hænger plakater op 
Vi skal tale opstilling 
Beslutning/kommentarer 
Hanne tager kassen 
Hjælpere GE, HE; IP; OP, KP, NPP – LJ Kontakter 
Mødetid 12.15 
 
Søndag den 27. februar – Per Pallesen 
Alt er udsolgt 
Tovholder MH – (forslag ) 
MH’s hjælpere til (Kurt Leth) + et par stykker med lidt rutine (evt IL og FL) 
Forslag boller og lagkage 
Beslutning/kommentarer 
FL, IL, KM, Anne Marie Mathiesen, HW – HW informerer Anne Marie 
Mødetid 12,15 
 
Fredag den 11. marts – Årsmøde 
Tovholder FL 
Hjælpere, IL, LSA, KM; HCT, +(tale herom) – HW, MH, JB og TB 
Stolerækker i det nye lokale både frem og tilbage 
Opdækning i stuerne til smørrebrød, vin og kaffe med sødt 
FL – Endeligt max antal skal fastlægges  
LJ – annonce 
KM/FL - Plakater 
PW - Lokalt Nyhedsbrev 
FL skriver og aflægger bestyrelsens beretning mundtligt (som sidste år)– sendes selvfølgelig til 
godkendelse 
HW aflægger Regnskab 
FL trykker regnskaber 
TB har sagt ja til at være dirigent 
ALLE - Vi skal have alle forslag til bestyrelse og suppleanter på plads 
FL klarer ”Årets Frivillige” 
Der er bestilt årsnåle til Frivillige 
JB – klarer vin- og blomstergaver og hjælper FL med uddeling - - antal skal fastsættes 
FL bestiller smørrebrød og drikkevarer og sødt 
HW har kurven klar med kaffe, servietter mm. 
FL tjekker  mikrofon mm. 
FL har beviserne på årsmødets lovlighed 
FL medbringer stemmesedler mm. 
Vi konstituerer os umiddelbart efter årsmødet  
Er der andet vi skal huske  
Beslutning/kommentarer 
Tilføjet flere hjælpere 
FL kontakter Ole Vase 
 



 
 
11. 
Eventuelt 
 
FL vil gerne have flyttet bestyrelsesmødet i november til den 14. 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
Næste møde mandag den 7. marts kl. 9. 00 på Fredenshjem 
OK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


